
SPRAWOZDANIE NR ZK.5511.1.2019.GM3
PREZYDENTA MIASTA BIAŁA PODLASKA

z dnia 28 stycznia 2019 r.

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Biała Podlaska za 2018 rok.

W celu realizacji zadań w zakresie zwierzchnictwa nad miejskimi służbami, inspekcjami i strażami oraz 
zadań określonych w ustawach z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, zgodnie 
z art. 38 a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz.U. 2018 poz. 995 z późn. zm.), 
Prezydent Miasta Biała Podlaska zarządzeniem nr 45/16 z dnia 5 lutego 2016 r. (z późn. zm.) powołał Komisję 
Bezpieczeństwa i Porządku w skład której wchodzą:

- Michał Litwiniuk - Prezydent Miasta Biała Podlaska- Przewodniczący Komisji;

- Maciej Buczyński - Zastępca Prezydenta Miasta Biała Podlaska;

- Edward Borodijuk - Radny Rady Miasta Biała Podlaska;

- Franciszek Ostrowski - Radny Rady Miasta Biała Podlaska;

- Andrzej Antoniewski – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Białej Podlaskiej;

- Krzysztof Gdula - Naczelnik Wydziału Sztab Policji KMP Biała Podlaska;

- Marek Chwalczuk - Zastępca Komendanta Miejskiego PSP w Białej Podlaskiej;

- Mariola Sidorowska - Z-ca Prokuratora Rejonowego w Białej Podlaskiej;

- Mieczysław Najdychor - Wydział Edukacji;

- Janusz Wilczek - Wydział Polityki Społecznej, Kultury i Sportu;

- Wojciech Dzwonnik - Straż Miejska w Białej Podlaskiej;

- Maciej Niedźwiedzki – Kierownik Referatu Informatyki i Łączności;

- Artur Żukowski - Kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego.

Obsługę administracyjno- biurową Komisji zapewnił Referat Zarządzania Kryzysowego Urzędu Miasta 
Biała Podlaska. Przewodniczący Komisji - Prezydent Miasta w okresie całego roku prowadził spotkania, 
rozmowy i działania z komendantami Komendy Miejskiej Policji, KM Państwowej Straży Pożarnej oraz 
służbami i inspekcjami miejskimi, mające na celu zwiększenie nadzoru nad bezpieczeństwem i porządkiem 
publicznym w mieście.
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W 2018 roku odbyło się jedno posiedzenie Komisji, w której oprócz jej członków uczestniczył także Zespół 
Zarządzania Kryzysowego oraz przedstawiciele jednostek organizacyjnych i wydziałów, których statutowe 
zadania przyczyniają się do poprawy szeroko rozumianego bezpieczeństwa mieszkańców naszego miasta. 
Głównym tematem posiedzenia w dniu 11 grudnia 2018 roku było „Przygotowanie służb i instytucji miejskich 
do sezonu zimowego 2018/2019 oraz bezpieczeństwo mieszkańców miasta w okresie zimowym. Uczestnicy 
posiedzenia zostali zapoznani przez Kierownika Referatu Zarządzania Kryzysowego z treścią rekomendacji 
Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa w okresie zimowym:

1) przeprowadzenie posiedzeń Miejskich Zespołów Zarządzania Kryzysowego,

2) zapewnienie przez Miejskie Centra Zarządzania Kryzysowego całodobowego przepływu informacji do 
Wojewódzkiego Centrum Zarządzania Kryzysowego,

3) informowanie ludności o możliwości pogorszenia się warunków pogodowych i niekorzystnych zdarzeń 
związanych z okresem zimowym, w tym publikowanie na stronach internetowych ostrzeżeń i zaleceń,

4) kontrolowanie warunków bytowych osób objętych pomocą społeczną (niepełnosprawni, osoby niezaradne 
życiowo i samotne),

5) w okresie utrzymywania się niskich temperatur wzmożenie działań prewencyjnych w zakresie patrolowania 
miejsc przebywania osób zagrożonych zamarznięciem,

6) przekazywanie do środków masowego przekazu informacji o lokalnych utrudnieniach na drogach 
i wyznaczonych objazdach,

7) monitorowanie aktualnej i prognozowanej sytuacji meteorologicznej pod kątem występowania 
intensywnych opadów śniegu, które mogą spowodować nieprzejezdność dróg. W przypadkach niemożności 
utrzymania dróg w określonych standardach we własnym zakresie, zwrócenie się o wsparcie do Wojewody,

8) przygotowanie do uruchomienia alternatywnej komunikacji w sytuacjach wystąpienia intensywnych 
opadów śniegu i długotrwałego utrzymywania się niskich temperatur,

9) zapewnienie funkcjonowania placówek oświatowych, w tym dowóz dzieci i młodzieży do szkół, ciepłe 
posiłki w trakcie zajęć lekcyjnych, zabezpieczenie w ciepło budynków szkolnych i internatów,

10) egzekwowanie przez straże miejskie obowiązków odśnieżania chodników i usuwania śniegu z dachów od 
właścicieli i zarządców nieruchomości,

11) zabezpieczenie miejsc ewakuacji i niezbędnego asortymentu (herbata, termosy, kubki jednorazowe) oraz 
pomocy medycznej dla podróżnych będących w stanie zagrożenia, którzy oczekują na nieprzejezdnych 
szlakach drogowych lub mieszkańców miejscowości, do których jest utrudniony dojazd.

W dalszej części posiedzenia przedstawiciele służb i jednostek miejskich zostali poproszeni o przedstawienie 
informacji na temat przygotowania do sezonu zimowego na terenie miasta.

- Zastępca Komendanta Miejskiego Policji Andrzej Antoniewski poinformował, że Policja jak co roku 
dysponuje wykazem osób bezdomnych i miejsc ich przebywania, funkcjonariusze we współpracy ze Strażą 
Miejską zwracają szczególną uwagę na osoby pod wpływem alkoholu, które są w miarę możliwości 
przewożone do miejsca zamieszkania lub osadzane w PDOZ. Komendant zaapelował o przyjmowanie osób 
nietrzeźwych do noclegowni ponieważ procedura umieszczenia ich w izbie zatrzymań jest zbyt kosztowna 
i pracochłonna, osoby te przed osadzeniem muszą być poddane badaniom lekarskim, które przeprowadzane 
są w Międzyrzecu Podlaskim ze względu na to, że żadna z palcówek medycznych z terenu Białej Podlaskiej 
nie przystąpiła do przetargu na prowadzenie tych badań. Dojazd patrolu do Międzyrzeca, oczekiwanie na 
badania i powrót do KMP zajmują kilka godzin generując dodatkowe koszty i wyłączając policjantów 
z patrolowania terenu miasta. Pan Antoniewski poruszył również problem zimowego utrzymania dróg 
informując, iż przy pierwszym ataku zimy doszło do 40 kolizji. Na pytanie przewodniczącego czy wszystkie 
kolizje miały miejsce na terenie miasta? Komendant odpowiedział, że kolizje odnotowano w mieście i jego 
okolicach. Na zakończenie wystąpienia Z-ca Komendanta zwrócił się do Prezydenta Miasta z prośbą 
o rozważenie możliwości utworzenia na terenie miasta izby wytrzeźwień co rozwiązało by problemy Policji, 
Straży Miejskiej i Szpitala związane z zapewnieniem pomocy i opieki osobom nietrzeźwym.
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- Pracownik reprezentujący Wydział Dróg i Komunikacji Pan Andrzej Plebanowicz poinformował, że przy 
pierwszym ataku zimy wykonawca uruchomił wszystkie środki i sprawnie uporał się zapewnieniem 
przejezdności głównych ulic, problemy mogły występować jedynie przejściowo na mało uczęszczanych 
ulicach osiedlowych i chodnikach. Zdecydowanie nie były posypane chodniki położone wzdłuż prywatnych 
nieruchomości za których utrzymanie odpowiadają właściciele tych nieruchomości. Przewodniczący - 
Prezydent Michał Litwiniuk poprosił A. Plebanowicza o umieszczenie na stronie Urzędu Miasta komunikatu 
informującego mieszkańców o ich obowiązkach w zakresie zimowego utrzymania chodników. W dalszej 
części wystąpienia A. Plebanowicz ustosunkował się do rekomendacji LUW informując, że Wydział Dróg 
i Komunikacji informuje o lokalnych utrudnieniach na drogach i wyznaczonych objazdach za 
pośrednictwem strony internetowej UM, w razie potrzeby może to robić za pośrednictwem środków 
masowego przekazu. Poinformował, iż nie zdarzyło się aby miasto nie było w stanie utrzymać dróg 
w określonym standardzie we własnym zakresie i musiało korzystać ze wsparcia Wojewody.  [ ]

W ciągu minionych 20 lat tylko raz doszło do sytuacji, że służby nie miały gdzie usuwać śniegu z jezdni 
i zmuszone były wywozić ten śnieg ale i wtedy miasto robiło to własnymi siłami. Co do możliwości 
uruchomienia alternatywnej komunikacji w sytuacji wystąpienia intensywnych opadów śniegu 
i długotrwałego utrzymania się niskich temperatur Wydział Dróg nie przewiduje takiej potrzeby 
przewidując, że może wówczas dojść do problemów z utrzymaniem w odpowiednim stanie przystanków 
natomiast komunikacja na terenie miasta będzie funkcjonować bez większych zakłóceń.

- Z-ca Komendanta KM PSP Marek Chwalczuk poinformował o przeprowadzonej w listopadzie naradzie 
z przedstawicielami gmin z terenu powiatu bialskiego poświęconej współpracy przy zimowym utrzymaniu 
dróg i niesieniu pomocy poszkodowanym. Komendant wspomniał o prowadzonej przez PSP akcji 
profilaktycznej na temat zagrożenia tlenkiem węgla, o posiadanym na mocy porozumienia z PEC dostępie do 
ciepłej wody na cele gaśnicze przez cały sezon zimowy, o możliwości dostarczania wzorem lat ubiegłych 
kierowcom, podróżnym oczekującym w kolejkach czy oczekującym na udrożnienie szlaków 
komunikacyjnych gorących napojów. Na zakończenie zadeklarował pomoc jednostkom organizacyjnym 
Gminy Miejskiej w zakresie usuwania nawisów śnieżnych i sopli.

- Kamil Węgliński z MOPS poinformował, że od października 2018 r. do kwietnia 2019 r. w noclegowni na 
mocy wydanych decyzji może przebywać 20 bezdomnych, na obecną chwilę korzysta z pomocy 13 osób, 
które mogą na miejscu przygotować posiłki, zrobić pranie oraz wykąpać się. Noclegownia przyjmuje osoby 
będące pod wpływem alkoholu warunkiem jest aby były samodzielne i w stanie niezagrażającym ich życiu. 
MOPS zapewnia pomoc osobom potrzebującym przez wypłatę zasiłków, pomoc rzeczową, wydawanie 
posiłków dla potrzebujących w stołówce przy ul. Warszawskiej, zapewnienie usług opiekuna. Problemem 
jest przebywanie od 4 do 6 osób w pustostanach, ze wszystkimi Pan Węgliński spotkał się osobiście, 
poinformował o możliwościach skorzystania z noclegowni i innych form pomocy, wszystkie te osoby 
złożyły oświadczenia, że nie chcą skorzystać z pomocy MOPS.

- Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Aleksander Kompa poinformował, że przedsiębiorstwo 
zakończyło remonty i zgromadziło zapasy węgla na 2018/19 rok i jest przygotowane na sezon grzewczy, 
przekazał pisemną informację o przygotowaniu, którą załączono do protokołu.

- Mieczysław Najdychor reprezentujący Wydział Edukacji poinformował, iż wszystkie jednostki oświatowe 
przekazały do Wydziału protokoły z przygotowania do zimy, z dokumentów tych wynika, że zakończono 
przed zimą inwestycje i remonty. Jedynie w Szkole Podstawowej nr 5 trwa remont stołówki. Wszystkie 
szkoły zapewniają uczniom dwudaniowe posiłki przygotowywane przez własne stołówki lub catering. 
W przedszkolach i żłobku zapewnione jest wyżywienie całodniowe. Zawartych jest kilka umów na dowóz do 
placówek uczniów niepełnosprawnych.

- Wojciech Dzwonnik reprezentujący Straż Miejską poinformował o działaniach prowadzonych przez tę 
jednostkę w zakresie zimowego utrzymania dróg w szczególności o podejmowanych interwencjach do 
właścicieli nieruchomości nie wywiązujących się z obowiązków utrzymania chodników.

- Henryk Makarski reprezentujący Wojewódzki Szpital Specjalistyczny zapewnił o przygotowaniu placówki 
do niesienia pomocy potrzebującym przez całą dobę we wszystkie dni tygodnia, w przypadku wystąpienia 
dużej liczy poszkodowanych placówka jest przygotowana do kierowania nadmiaru pacjentów do innych 
placówek. Doktor Makarski przyłączył się do apelu przedstawiciela policji i prosił o rozważenie możliwości 
utworzenia izby wytrzeźwień ponieważ obecnie nietrzeźwi stanowią problem w prawidłowym 
funkcjonowaniu Szpitalnego Oddziału Ratunkowego.
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- Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej Marcin Nowik poinformował, że odnotowano 
wzrost zachorowań na grypę na razie nie ma jednak zagrożenia epidemią grypy, zachęcił do szczepień 
przeciw odrze, której wystąpienia nie stwierdzono jeszcze na naszym terenie.

- Dyrektor Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska Edward Dec poinformował, że na terenie 
miasta w ubiegłym sezonie grzewczym odnotowano 3 dni smogowe w których nie doszło do dużych 
przekroczeń norm. Od 1 stycznia 2019 r. WIOŚ przystąpi do automatycznych pomiarów zanieczyszczenia 
powietrza, których wyniki będą dostępne w internecie, od tej daty placówka będzie pracowała przez całą 
dobę w systemie trzyzmianowym przez wszystkie dni tygodnia.

- Edward Borodijuk radny Rady Miasta zabrał głos informując, że problem utworzenia izby wytrzeźwień 
poruszy na komisjach Rady Miasta.

- Franciszek Ostrowski radny Rady Miasta poruszył temat kontroli prawidłowego funkcjonowania oświetlenia 
ulicznego co ma bardzo duży wpływ na bezpieczeństwo mieszkańców w okresie zimowym. Podał przykład 
nieświecącej latarni przy przystanku na ul. Łomaskiej. A. Plebanowicz wyjaśnił, że awarie oświetlenia 
można zgłaszać osobiście, telefonicznie lub z wykorzystaniem aplikacji na stronie miasta i są one na bieżąco 
usuwane.

W związku z wyczerpaniem tematyki porządku obrad prowadzący poprosił o zadawanie pytań i składanie 
wniosków.

- Przedstawiciele Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego, MOPS i KMP podtrzymali wniosek 
o rozpatrzenie możliwości utworzenia w mieście izby wytrzeźwień.

Wobec braku pytań i kolejnych wniosków prowadzący obrady podziękował zebranym za przybycie 
i zakończył posiedzenie.
Podsumowując należy stwierdzić, że ścisła współpraca służb, straży i inspekcji miejskich oraz innych 
podmiotów na rzecz zapewnienia porządku publicznego i bezpieczeństwa mieszkańców pozwala na osiągnięcie 
optymalnego stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście.
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